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VÆRLØSE: Økonomiudval-
get har godkendt en bevil-
ling på samlet 1,7 mio kr. til 
opgradering af Kulturhuset 
Galaksens smukke sal. 

De 1,2 mio kr. skal bruges 
til udskiftning af scene-
elevatoren. Det sker fordi 
fagfolk har vurderet, at den 
udgør et sikkerhedsmæssigt 
problem. Det vil tage tre-fem 
uger at udskifte sceneeleva-
toren, det skal derfor helst 
ske i en ferieperiode. 

Udover de faste stoleræk-
ker har Galaksen otte ræk-
ker stole, som stilles op og 
tages ned alt afhængig af ak-
tiviteterne karakter. Disse 
stole er over 15 år gamle. Sto-
lene er nu i så dårlig stand, 
at de skal udskiftes. Stolene 
forventes at kunne blive le-
veret og taget i brug i foråret 
2021.

Galaksen får 
midler til  
opgradering

Galaksen har fået bevilling til at 
udskifte de nedslidte stole forrest 
i salen samt udskiftning af sce-
neelevatoren.  Arkivfoto

SKOLELIV: Ombyg-
ningen af Jonstrup 
Skole går i gang. 
Byrådet har frigivet 
1. mio kr. til formå-
let. Jonstrups 89s 
formand er fortsat 
uenig. Per K. Larsen 
ønsker en større 
udvidelse.  

JONSTRUP: I sommers var 
der heftig debat mellem by-
rådsmedlemmer om Jon-
strup Skoles fremtid. Det 
skyldtes et ønske fra foræl-
dre og Jonstrup 89 om, at 
udvide skolen til to spor op 
til og med 5. klasse. Et ønske 
som ikke mindst Venstres 
Jesper Larsen kæmpede for. 

I sidste ende besluttede 
flertallet i bryådet, at der 
ikke var økonomiske midler 
til en så dyr løsning. Det end-
te dermed med en mindre 
sum penge til ombygning 
af Jonstrup Skoles lokaler, 
så de kan rumme en klasse 

mere, idet børnetallet anty-
der, at der bliver to 0. klasser 
fra skolestart 2021. 

Nu har Furesø Kommu-
nes Økonomiudvalg frigivet 
1. mio kr. til ombygning af 
lokalerne. Denne løsning 
betyder sammenlægning af 
nogle mindre lokaler og ind-
dragelse af en del af FFO-lo-
kalet til klasselokale. Om-
bygningen forventes at stå 
færdigt senest den 1. august 
2021.

Udvalgsformand Henrik 
Poulsen (S) ser udvidelsen 
af Jonstrup skole i en større 
sammenhæng. 

- En udbygning af skolen 
til Jonstrup op til og med 
5.klasse vil rigtig nok være 
dyr set i forhold til ændre 
stærke behov på skoleområ-
det, men afgørende er også, 
at vurderingen af Jonstrup 
Skoles udvikling skal ses 
i lyset af de ændringer på 
skoleområdet,som bl.a. råd-
givningsudvalget har peget 
på, siger Henrik Poulsen 
med henvisning til ændring 
af skoledistrikter og meget 
mere. 

Jesper Laren er dog fortsat 
uenig.

- For Venstre er det vig-
tigt at styrke både skoler, 
lokalsamfund og det gode 
børneliv. I Jonstrup kan vi 
slå tre fluer med et smæk 
ved at udbygge skole og FFO 
til og med 5. klasse. Herved 
styrker vi udviklingen og 
sammenhængskraften i 
Jonstrup, siger Jesper Lar-
sen, som er enig i, at en ud-
bygning af Jonstrup skole 
vil være dyr. 

- Men det vil ikke være 
dyrere end den investering 
vi lige har lavet på 15 milli-
oner kroner til opgradering 
af FFO på Solvangskolen i 
Farum eller andre af af vo-
res skoler. På lang sigt vil 
det helt sikkert være en god 
investering i vores børn og 
i Jonstrup, lyder det fra Jes-
per Larsen, der selv havde 
7 kilometer til skolen som 
barn. Ligesom børn i Sydlej-
ren vil få det, når de skal til 
Ll. Værløse Skole. 

- Det var en fin tur i solskin 
forår og sommer omend rig-
tigt træls om vinteren, da 

jeg gik i 8. og 9. klasse. Selv 
i 1983 var det uansvarligt at 
lade sit børn cykle så langt 
hver dag, når man gik i 3. 
klasse. Vores børn fortjener 
bedre i 2021, siger Jesper 
Larsen. 

Løsninger mangler
Formanden for Jonstrup 
89, Per K. Larsen, er ikke 
tilfreds med den valgte løs-
ning. Han påpeger, at Jon-
strup udbygges i disse år 
til det dobbelte og langt de 
fleste nye er småbørnsfami-
lier. 
- Inden 2023/24 har Jonstrup 
lige så mange indbyggere og 
børn som Hareskovby, som 
har en skole. Så simpelt er 
det i virkeligheden. Men i 
stedet for at se dette i øjnene, 
søger kommunen løsninger, 
som handler om at får bør-
nene ind på tomme pladser 
andre steder i kommunen, 
ikke af hensyn til børnene, 
men for at undgå udgifter, 
siger Per K. Larsen. 

Jonstrup 89 var med til at 
finde løsninger på dagtil-
budsområdet, men har ikke 

mødt forståelse for ønsker-
ne på skoleområdet. Her ly-
der ønsket, at indskolingen 
i Jonstrup udvidelse fra 0. 
til 2. klasse til 0. til 5.klasse-
trin. 

- Jonstrup 89 har udarbej-
det planer for hvordan sko-
len kan indrettes og samar-
bejder med forvaltningen 
for at afklare udgifterne og 
myten om, hvor dyrt det er. 
Vi mener at udvidelsen til 
og med 3. klasse kan ske ved 
ombygning af eksisterende 
bygninger, men at udvidel-
sen med 4-5. klasse kræver 
nye bygninger. Vi har i over 
et år søgt at komme med i 
Skoleudvalgets arbejde om 
nye skoledistrikter, men har 
fået nej, distrikterne skal 
åbenbart være besluttede, 
før vi bliver hørt.  Det un-
drer os og vi appellerer til 
politikerne i Skoleudvalg og 
Byråd om en større åbenhed 
og forståelse for at når der 
bygges så mange huse til så 
mange nye skatteborgere, så 
følger der altså også udgifter 
med, lyder det fra Per K. Lar-
sen.  mikkel

Ombygning sættes igang i skyggen 
af uenighed om skoles fremtid

Af Ole Bondo Christensen, 
borgmester (S)

VÆRLØSE: Ernst Ellgaard, 
der var borgmester i Værlø-
se i årene 1974-1978 og igen 
fra 1982-1998, sov stille ind i 
sit hjem tirsdag aften - 89 år 
gammel. 

Ernst var vellidt af alle og 
formåede i sine mere end 20 
år som borgmester at samle 
hele byrådet i arbejdet med 
at skabe en god kommune. 
Ernst var ikke til de store 
armbevægelser og falbela-
der. Det lod han andre om. 
Til gengæld var han i hele sit 
virke beskeden, retskaffen 
og myreflittig. Han var lyt-
tende og afholdt blandt alle 
medarbejdere og i alle dele 
af kommunen - fra direktø-
ren til den lokale formand 
for fagforeningen SID.

Ernst blev i 1997 udnævnt 
som »Årets borgmester« 
i Kommunalbladet. Ved 
den lejlighed udtalte HK ś 
tillidsmand på Rådhuset: 
»Han bakker op om admini-
strationen og har altid været 
medarbejdernes mand.«

Ernst Ellgaard var i ordets 
bedste forstand konservativ. 
Han værnede om vores kul-
tur- og naturværdier, passe-
de på pengene, prioriterede 
en god service for borgerene 
og satte en ære i ikke at lok-
ke kommunen ud i tvivlsom-
me eksperimenter. 

Udover posten som borg-
mester var Ernst Ellgaard 

bestyrelsesmedlem i Kom-
munernes Landsforening og 
Kommunekemi.

Ernst var dybt forankret i 
lokalsamfundet og levende 
interesseret i lokalhistori-
en. Han kikkede ofte forbi 
vores lokale museum på 
Mosegården og bidrog til 
Værløseegnens Historiske 
Forenings årsskrifter og 
publikationer.

Kom forbi den første dag
Jeg glemmer aldrig, at Ernst 
kom forbi min bopæl på min 
allerførste dag som borg-
mester den 1. januar 2010 
med nogle udvalgte udgaver 
af det lokalhistoriske blad 
»Witherløse«. Ernst mente, 
at den nye borgmester fra 
Farum burde kende lokal-
områdets historie bedre – 
specielt den syd for Mølleå-
en. Og det havde han jo fuld-
stændig ret i.

Siden har jeg haft stor glæ-
de af at arbejde sammen med 
Ernst - eksempelvis da »Kajs 
Avis« kom i Guinness re-
kordbog, hvilket var en stor 
glæde for både Ernst og den 
gamle redaktør Kaj Øgaard. 

Ernst var sammen med sin 
hustru Gudrun også altid 
med, når Værløse Basket 
Erhvervsklub kårede årets 
lokale virksomhed. Her hav-
de Ernst den betroede opga-
ve, at indkøbe kunstgaver 
fra lokale kunstnere, som 
borgmesteren havde æren 
af at overbringe ved en me-

get festlig ceremoni på råd-
huset.  

Ernst var - for at sige det 
mildt - ikke en stor tilhæn-
ger af kommunesammen-
lægningen mellem Farum 
og Værløse i 2006, men da vi 
i 2016 lagde grundsten i det 
nye samlede Furesø rådhus 
var Ernst én af talerne. Han 
var tydelig glad for, at det 
samlede rådhus blev til ved 
en til- og ombygning af det 
oprindelige Værløse rådhus 

på Stiager 2, som Ernst var 
»arkitekten bag«, da det blev 
opført i 1993. Og særligt var 
Ernst glad for, Adi Holzers 
meget smukke vægmaleri-
er i Bryllupssalen, kunne 
bevares i det nye samlede 
rådhus.

Jeg har gennem årene haft 
mange hyggelige snakke 
med Ernst - om politik, lo-
kalhistorie, sejlads på Fure-
søen og meget andet. Ernst 
var altid, venlig, hjælpsom 

og meget vidende. Jeg ved 
at rigtig mange Furesøbor-
gere har oplevet det samme. 
Nu er snakken med Ernst 
forstummet. Men heldigvis 
har vi mindet om en stor, be-
skeden og helt igennem or-
dentlig mand, der har tjent 
lokalsamfundet på allerbed-
ste vis.

Vores tanker går til Gud-
run og resten af familien. 

Æret været  
Ernst Elgaards minde.

Nekrolog: En hædersmand er gået bort

Værløses tidligere borgmester Ernst Ellgaard var med fra start til slut i VBEK  som protektor. Her ses han 
sammen med sin hustru i samtale med borgmester Ole Bondo Christensen ved prisoverrækkelsen i 2019. 
 Foto: Mikkel Kjølby


